

# 目 录

汉语中的轻语类和双系式移位 .....	张 冲 Larson, Richard	1
汉语方言与古音中的韵律表现 .....	郑张尚芳	28
汉语语调焦点重音的韵律实现方式与类型 .....	马秋武	32
韵律句法交互作用下的汉语非典型疑问词研究		
——以“V 什么 (V)/(NP)”中的“什么”为例 .....	汪昌松	73
韵律对汉语致使结构谓语动词的制约 .....	王 迟	101
“险韵”新论 .....	张 健	136
现代汉语书面语研究的前沿之作		
——简评孙德金《现代书面汉语中的文言语法成分研究》		
.....	黄 梅 裴雨来	146
第三届汉语韵律语法研究国际研讨会 2016 年在北京语言大学召开 .....		157
第三届汉语韵律语法研究国际研讨会发言者与题目 .....		158

# CONTENTS

Light Heads and Applicative Shift in Mandarin .....	Zhang Chong & Larson, Richard	1
The Prosodic Features in Chinese Dialects and Archaic Chinese Pronunciation .....	Zhengzhang Shangfang	28
The Focus Accents in Chinese Intonation: Prosodic Implementation and Types .....	Ma Qiuwu	32
A Study on Noncanonical <i>Wh</i> -Particles from the Prosody-Syntax Interface —A Case Study of “Shenme” in “V ‘Shenme’ (V)/(NP)” Construction .....	Wang Changsong	73
Prosodic Constraints on the Predicate Verbs of Causative Constructions in Mandarin Chinese .....	Wang Chi	101
A New Perspective on “Perilous Rhyme” .....	Zhang Jian	136
A Pioneer Study in the Field of Modern Written Chinese —A Review on <i>Research on Literary Grammar in Modern Written Chinese</i> by Sun Dejin .....	Huang Mei & Pei Yulai	146